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Zápis z mimořádného zasedání Akademického senátu  

konaného  

dne 15.2.2023 od 9:30 v aule AVU 

 
Zasedání proběhlo v místnosti auly hybridně (MS TEAMS).  

 
 

Přítomni:  

 

Členky/členové Akademické komory AS (8): 
Nik Timková 
Tomáš Svoboda 
Tomáš Vaněk 
Tomáš Džadoň 
Jan Kracík 
Dušan Zahoranský 
Tomáš Otoupal 
Theodora Popová 
 
Členky/členové Studentské komory AS (7): 
Dorota Václavíková 
Heřman Hůrka 
Jiří Kaňák 
Hedvika Ocásková 
Filip Brandejský 
Cyril Filcik 
Matouš Kašpar 
 
Hosté/hostky: 
Maria Topolčanská 
Anetta Mona Chisa 
Jana Kitzlerová 
Vít Havránek 
 
 
 
 

Omluveni:  
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Členové Akademické komory AS: 
Tomáš Pospiszyl 
Adam Pokorný 
 
Tajemnice AS: 
Lucie Pesrová  
 
 
Akademický senát byl usnášeníschopný pro projednání všech bodů programu. 
Průběh zasedání zapsala tajemnice AS L. Pesrová distančně přes MS TEAMS. 
 
 
Navržený program zasedání:  

 
1. Schválení programu mimořádného zasedání 
2. Schválení zápisu z ustavujícího zasedání ze dne 1.2.2023 
3. Prezentace zástupců Programové rady výtvarných umění k akreditacím 
4. Prezentace vedení AVU k akreditacím 
5. Diskuse 
6. Různé 

 
Průběh zasedání 
 
1. Schválení programu 
Senátoři a senátorky s předstihem obdrželi program spolu s podkladovými materiály. K 
navrženému programu nebyly vzneseny žádné náměty, nikdo ze senátorů a senátorek 
nepožádal o doplnění programu, proto předsedkyně senátu N. Timková vyzvala senát k 
hlasování o jeho schválení. 
 
Hlasování: 15 ano (jednomyslné) 
Závěr: Program mimořádného zasedání AS byl schválen. 
 
 
 
 
 
 
 

2. Schválení zápisu z ustavujícího zasedání ze dne 1.2.2023 
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D. Zahoranský vznesl námitku k nepřesné formulaci v zápisu v bodě „Volební řád“ (str. 4) – 
podtrženo: 
 
„D. Zahoranský upozornil na oborovou nesourodost v zastoupení senátorů a senátorek, jež je 
výsledkem letošních voleb do AS (např. absence zástupců sochařství a architektury), k diskuzi 
je tudíž pro futuro znění volebního řádu ve prospěch poměrového oborového zastoupení.“ 
 
Předsedkyně N. Timková na místě provedla v dokumentu návrh úpravy formulace na 
(podtrženo): 
 
 „D. Zahoranský upozornil na oborovou nesourodost v zastoupení senátorů a senátorek, jež 
je výsledkem letošních voleb do AS (např. absence zástupců sochařství a architektury). 
Předsedkyně a místopředsedkyně navrhly k diskuzi pro futuro znění volebního řádu ve 
prospěch poměrového oborového zastoupení.“ 
 
Předsedkyně senátu N. Timková vyzvala následně senát k hlasování o schválení úpravy 
zápisu. 
 
Hlasování: 15 ano (jednomyslné) 
Závěr: AS schválil zápis z minulého zasedání ze dne 1.2.2023 s výše uvedenou úpravou. 
 
 
3. Prezentace zástupců Programové rady výtvarných umění k akreditacím  
Za Programovou radu vystoupil a prezentaci vedl D. Zahoranský. Zmínil, že k modelu „3 + 3“ 
(3-letý Bc. a navazující 3-letý MgA.) se v zásadě přiklání ateliéry intermédií a nových médií, 
zjednodušily by však v případě 3-letého MgA. přijímací řízení (spíše se s uchazeči bavit o 
popisu jejich prací). Za klad tohoto modelu považují následně jednodušší pohyb absolventů 
Bc. mezi školami v protikladu k dlouhému 6-ti letému MgA. Zároveň v anketě dotazovanými 
studujícími vládne shoda, že není třeba rušit dosavadní dělení ateliérů, jednoznačně 
preferovanou kvalitou je zachování domovského ateliéru. 
Prezentace pokračovala v popisu současného modelu studia na AVU a srovnáváním na jiných 
školách zahraničí (Varšava, Talin, Amsterdam, Chicago – odlišná struktura nabídky předmětů, 
větší důraz na blokové kurzy, shlukování ateliérů do fakult atd.), popsání kreditového 
systému, který je standardem v EU, dále otázky případných dopadů na podobu rozvrhu. 
Po skončení zasedání umístil D. Zahoranský prezentaci do senátní skupiny MS TEAMS, kde 
bude k dispozici všem senátorům a senátorkám. 
 
J. Kitzlerová pohovořila o stávajících akreditacích - podle nich mohou být přijímáni studenti 
ještě do roku 2024. Důležitou otázkou pak zůstává, jak jejich další studium bude probíhat. 
Také zdůraznila, že schvalovací proces nových akreditací je velmi pomalý.  



 

AKADEMIE VÝTVARNÝCH UMĚNÍ V PRAZE 
U Akademie 4, 170 22 Praha 7, ČR         

www.avu.cz 

Na dotaz předsedkyně senátu ohledně časového rámce pro práci na akreditačním spisu 
odpověděla rektorka:  

- Do března musí být rozhodnuto o zvolené variantě 
- Další 3 měsíce budou mít specializované týmy na vypracování (do června) 
- Září – listopad 2023 – doba na dokončení 

 
4: Prezentace vedení AVU k akreditacím 
J. Bernartová odprezentovala výsledky ankety a poté všechny navržené akreditace. A. M. 
Chisa a V. Havránek se pokusili na dotazy jasněji dovysvětlit model „3 + 3“ a to z pohledu 
studenta, tak i z pohledu pedagoga. Zaznívaly postupně další dotazy ze strany senátu 
směrem k vedení směřující více méně k popsání rozdílů obou modelů, leckdy do detailů, 
neboť ne všichni přítomní senátoři a senátorky se dostatečně zorientovali v prezentovaných 
materiálech (např. rozdělení do modulů „D“ aj.).   
 
5. Diskuze 
Studentská komora potřebuje lepší zorientování se v navržených akreditacích, některé věci jí 
nedávají smysl (např. povinná stáž u Bc., dělení ateliérové výuky zvlášť pro Bc. a zvlášť pro 
MgA.). Senát navrhl vedení, že by mělo vypracovat podobu přijímacího řízení do navržených 
Bc. a MgA. A. M. Chisa odpověděla, že model přijímaček máme zatím na navazující magistry, 
nicméně souhlasí s vypracováním podoby nových přijímacích zkoušek. Zároveň rektorka 
nabídla zástupcům a zástupkyním Studentské komory, že se mohou zúčastnit příští schůze 
Programové rady a vedení konané dne 20.2.2023 v 9:00, na kterou si mohou připravit své 
dotazy. Studentská komora souhlasila, zajímá jí průběh schůze a její výsledek. 
Vedení opustilo mimořádné zasedání AS a senátoři a senátorky následně pokračovali 
v diskuzi k akreditacím. 
D. Zahoranský: vidí v návrzích modelu určitou snahu potlačit jméno a „kult osobnosti“ 
pedagoga. Dále si dle něj vedení neuvědomuje, jak by se v určitém ohledu jejich návrhy 
promítly do personálního aspektu v praxi (při navrženém kreditovém systému by se muselo 
např. přijmout dalších 5 – 7 lidí do dílen apod.). 
  
7. Různé 
T. Vaněk navrhuje další mimořádné zasedání AS, a to ihned po schůzi Programové rady 
s vedením v pondělí 20.2.2023, které se zúčastní někteří členové a členky Studentské 
komory. Považuje za nutnost co nejdříve téma znovu na senátu prodiskutovat vzhledem 
k tomu, že do 6.3.2023 musí být rozhodnuto o akreditačním konceptu. Předsedkyně senátu 
zahájila hlasování o konání navrženého mimořádného zasedání AS. 

 
Hlasování: 12 ano 

Závěr: Návrh na konání mimořádného zasedání AS na 20.2.2023 byl schválen. 
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T. Vaněk představil dva body, které by rád zařadil na program příštího řádného zasedání AS 
konaného 1.3.2023 k diskuzi s vedením: 
-  distribuce zápisů z porad vedení  
-  osvětlení personální situace v ateliéru malby 2. 
 
 
Příští zasedání AS: 
 
Příští zasedání AS je mimořádné a koná se v pondělí 20.2.2023 od 10:30 v aule. 
 

Zapsala Lucie Pesrová 22.2.2023 


